
 

 

Verslag secretariatenmiddag 4 februari 2024, KC Rotterdam 
 

Aanwezig: Marjolein van Rotterdam en Margo van der Ham (KC Gorinchem), Ilse van Veen en Martin de Vries (KC 

Amsterdam), Gerard Tomassen en Petra van der Pols (KC Zeist e.o.), Marloes Janzen en Yvonne Reijbroek (KC de Kempen), 

Liesbeth Raphael en Linda Mastenbroek-Jochims (KC Rotterdam), Petra Flipsen (AKC Waterland), Laureen Neijndorff 

(Kynologen Club Zaanstreek & IJmond (KCZIJ), Ingrid van Wezel en Marianne Stolvoort (KC Kennemerland), Wim v.d. Leemput 

en Myrna ter Braak (KC Oss), Judith Moritz en Andrea van Egmond-Dietz (KCWF), Michèle Taffijn en Luciënne Decker (Raad 

van Beheer), Thea van Niekerk (NVBH), Ivana Bakker + Sanne Verheers (Zeeuws-Vlaamse Kynologenclub), Nathalie 

Hoeppermans (KC Limburg), Monique Schenk en Mirjam de Vos (KV Rijnland),  Marielle van Heeden (KVVP), Petra Oltheten 

(KC de Hofstad), Sjoerd Sijmonsma en Femke Engelen (URV), Ton Hoffmann, Edwin Rademakers, Cor van Dort, Maria Groot 

en Dew Driesen (Commissie FCI Obedience) 

 

1. Ton opent de vergadering 14:05, iedereen stelt zich voor. 

 

2. Verslag vorige vergadering. Aanpassingen verslag Sjoerd worden doorgevoerd. Verslag 

goedgekeurd. 

 

3. Loopse honden, was een proef aan het eind van de dag laten lopen. Door nieuwe 

systeem moet de groep met loopse hond nu wachten tot iedereen klaar is, dan pas kan 

de loopse hond lopen. Wat te doen, niet lopen, of wachten tot iedereen klaar is. 

 Marloes: je kunt ook tussentijdse uitslag ophangen. Buiten de dagprijzen om, wel mee  
laten doen in competitie. Je krijgt dan geen beker, maar wel je punten. Hoe moet je dat 
communiceren. Thea: is groot voorstander van plan van Marloes. Ton heeft Bas van de 
ICT gebeld: het systeem wordt aangepast: Loopse honden lopen aan het einde van de 
dag. Zij doen niet mee voor de dagprijzen. De prijsuitreiking zal op de normale tijd plaats 
vinden en de diploma’s kunnen worden geprint voor de geslaagde deelnemers.  

4. Tweemaal trainen met dezelfde hond. Past niet in het systeem en is ook niet gewenst. Mag 

wel met twee verschillende honden. We organiseren geen wedstrijden om te trainen. Nu 

is er een selectiewedstrijd en een trainingswedstrijd, je kunt voor allebei eenmaal 

inschrijven.  

Er heerst het beeld dat KMs trainers wegkijken, en dat ze minder tijd krijgen dan in een 

wedstrijd. Komt op de KM vergadering. Andrea: Als ik train, hoeft de KM zich er niet mee 

te bemoeien. Hier hebben we meerdere klachten over gehad. Femke heeft het bij de URV 

ook aan de orde gehad. Hierover is een mailwisseling geweest. Tweemaal trainen bij de 

URV opgelost door 1 x trainen en 1 x wedstrijd in te schrijven. Toch kreeg de URV 

commentaar uit veld dat ze eigenlijk verkeerd bezig waren en zij vonden dit heel vervelend. 

Moet je nu klantgericht of systeemgericht bezig zijn. URV heeft het op die manier 

opgelost, was altijd de bedoeling 1 x trainen en 1 x wedstrijd. Deelnemer wil dat nu regel 

maken. Dat gaan we niet doen. Het maakt het voor verenigingen ook lastig met dit soort 

uitzonderingen te werken. Nu regel gemaakt, 1 x trainen met een hond, niet 2 x met 

dezelfde hond. 

Marloes: Soms krijg je bij de training ongevraagd advies van KM, maar je kan ook 

gevraagd advies krijgen, het gaat meestal gewoon goed. 



 

 

5. Inschrijven: loopt sinds augustus voor wedstrijden en examens via het ICT systeem bij de 
Raad van Beheer. Marloes vindt het een verbetering, nieuw ICT systeem is altijd lastig. 
Ton laat zien hoe het werkt. Blokkade wil zeggen dat er geen examen of wedstrijd 
inschrijving mogelijk is, omdat er een andere bijeenkomst staat gepland. Voor de 
Manegewedstrijd hebben we een maximum van  50 deelnemers, de rest van de mensen 
staat op de wachtlijst. Hoe krijg je toegang als vereniging tot het systeem? Op naam van 
de KC toegang te verkrijgen, mailtje naar RvB sturen. Toegang via kantoor RvB. Ook 
moeten mensen lid zijn van een KC. De KC moet dat checken. Anders verloopt de licentie. 
Alle gegevens via RvB op te  vragen. 

Het veld voor “Standen” geeft alleen mensen die punten hebben gelopen weer. Als je 
geen punten haalt staat dat nu als "niet gelopen" op de lijst. Dit moet worden aangepast.  
Sommige mensen staan er niet op die wel gelopen hebben. Met debutantenlicentie kom 
je niet in het systeem te staan. Marielle Stolvoort staat er niet in. Iedereen met een 
diploma staat in de lijst van de volgende klasse, want je bent gerechtigd in die klasse te 
lopen. Als je nog geen 224 hebt gehaald kom je in het systeem niet voor. Ton neemt dat 
op met Bas. Kruisje als je niet gelopen hebt, een streepje (-) als je minder dan 224 
punten had. Is inmiddels ook aangepast! Ton laat zien hoe je een wedstrijd of examen 
kan aanvragen. Als er een KM bij is gezocht krijg je bevestiging. De deelnemers voor het 

examemoet je zelf invoeren, examenlicentie nodig (gratis), hondenlogboek krijg je dan 
ook. Michèle: pas een licentie te krijgen als je een hondenlogboek hebt. Dus tijdig 
aanvragen. Als ze een startlicentie hebben ze geen examenlicentie nodig. Invullen via 
site RvB.  Myriam heeft problemen met de aanvraag. Via FB hulp vragen, of via RvB hulp 
vragen. Ook via KCs hulp te krijgen. Ton heeft overal screenshots van gemaakt, 
stappenplan staat op de site, deelt hij uit aan zijn cursisten. Er staat op de site hoe je 
licentie aanvraagt. Systeem weet niet in welke klasse je loopt. Data van examens moeten 
nog worden gekoppeld.  

Michèle: soms krijg je nog een factuur terwijl het al automatisch is betaald via de site. 

Nathalie: als je een examen aanvraagt, penningmeester toegang geven via RvB voor 

betalingen. Geen Cardgate account nodig voor examens, wel voor wedstrijden. Cardgate 

gaat via verenigingen. Aanvragen via RvB. RvB betaalt 29 cent per betaling. Liesbeth 

Rafael vraagt Michèle of er nog een overeenkomst komt. Nee, alleen RvB heeft 

overeenkomst met Cardgate. Alle wedstrijden staan tot juli in de kalender. 

Linda heeft problemen met het winkelwagentje, dat telt verschillende wedstrijden niet 

op. Je hebt een week om te betalen, na 1 week word je uit het systeem gegooid. Dag 

voor sluiting heb je geen week meer. 

Petra Flipsen: wachtlijst naar wedstrijd doet de organisator Je krijgt alleen bericht als je 

toegelaten wordt. Anders hoor je niets. 

Marjolein vraagt hoe je voorrang kan geven. Organisatie bepaalt wie er voorrang krijgt. 

Soms mensen van eigen vereniging voorrang te geven. Marloes vraagt of je van te voren 

kan zeggen dat je een maximum aantal deelnemers hebt. Hoe weet ik of er een extra KM 

beschikbaar is. Probleem hebben we nooit gehad. Laureen vraagt hoe je een maximum 

instelt. Bij “groepslimieten”, daar kun je daglimiet instellen. 

 



 

 

6. Uit de FCI vergadering: Open hordes zijn vanaf 2025 verplicht, dichte mogen dan niet 

meer. Reden is veiligheid hond. Tot 2032 geen wijzigingen in reglement, wel 

aanpassingen. Oefeningen blijven hetzelfde. Dus bij OB2 en OB3 2 gelijke open hordes 

nodig. Teveel wijzigingen kost je sporters, daar is de FCI achter gekomen. Hordes zonder 

vleugels zoals ze nu beschreven in het reglement. Te kopen bij Nout Lodewijks van de KC 

de Kempen. 

 

7. Stewardstraining. Vorige gecanceld bij gebrek aan deelname. Nu een eendaagse bij KC 

Oss en tweedaagse bij KC Gooi en Eemland. Myriam vraagt of er bij een examen ook een 

opgeleide steward nodig. Alleen bij OB3 is een steward nodig, de overige klassen kan de 

instructeur doen. Eenmaal per jaar is er een stewardtraining voor iedereen die een 

opleiding heeft gevolgd.  

 

8. Er is een reglementsaanpassing is in de maak. In de zomer komt er een Engels versie, 

eind van het jaar staat ook een aangepast Nederlands reglement gepland. 

 

9. PreBeginners programma: programma als OBB, alleen beoordeling  wordt anders, 

soepeler. Marloes vraagt of ook de leeftijdsgrens van honden naar beneden gaat. Nee. 

Kennemerland vraagt of het verplicht is. Nee, je mag gewoon in de OBB starten. 

PreBeginners is bedoeld om de sport toegankelijker te maken. Sjoerd vraagt of je ook 

minder oefeningen kan doen. Je mag ook oefeningen overslaan. Wat is de toegevoegde 

waarde? Soepeler, mensen hoeven niet direct af te haken na een eerste wedstrijd. Je 

hebt wel een start- of debutantenlicentie nodig. Thea: idee is OK, ziet vaak dat mensen 

starten in de OBB die door hun instructeur niet goed zijn voorgelicht. Er moet ook iets 

voor de instructeurs komen. De verenigingen die hier zitten moeten deze info doorgeven 

naar instructeurs. Alle verenigingen zijn uitgenodigd, ze krijgen ook het verslag. Hoe zou 

je actief dat soort KCs kunnen bereiken. Michèle heeft 1 x per jaar overleg met alle KCs. 

Daar krijgen ze info. Ton: bij examens zie je ook weinig instructeurs, die kunnen ook mee 

naar wedstrijden. Er zijn ervaren wedstrijdlopers die een jonge hond hebben voor de 

sport. Maar nieuwe mensen moeten geholpen worden door hun KC. Myriam: hoe zit het 

met debutanten? Met debutantenlicentie mag je 5 x een wedstrijd lopen. Ook bedoeld 

als stimulering van de sport. Prebeginners gaat in als de beoordeling klaar is, dan 2 jaar 

laten lopen en evalueren. 

 

10. Prijs wedstrijden was 20 €, afdracht RvB met 7 % omhoog. Wat willen jullie? Het moet 

betaalbaar blijven. Sjoerd heeft uitgerekend dat per deelnemer je vaste kosten hebt van 

25 euro bij 24 deelnemers per ring. Petra Flipse geeft aan dat ze er altijd op toe leggen. 

Besturen willen geen verlies draaien. Maar het moet wel haalbaar blijven. Zijn er meer 

berekeningen gedaan over de kosten per deelnemer. Linda heeft berekend dat ze bij 40 

deelnemers en 2 KMs quitte draaien. Michèle: KMs shows krijgen 50 cent/km en 75 euro 

per dag. Rest commissies kunnen kiezen wat ze doen. RvB gaat mee met de prijsindex. 

Wij ook? Marloes traditioneel bedanken we de vrijwilligers en keurmeesters met een 

presentje, dat is ook te downsizen. Vroeger kregen ze een balpen of een schrijfblokje. 



 

 

Inschrijfgeld naar 22,50? Akkoord! Per wanneer? In het nieuwe wedstrijdseizoen in 

september. Er worden geen begrotingen gemaakt. Sponsors zoeken. Sport groeit. Wel 

kijken of je wel of niet een extra KM vraagt i.v.m.  de kosten. Linda heeft Excel 

beschikbaar voor berekeningen kosten wedstrijd.  

11. In het najaar staat nog een aantal data open in de wedstrijdkalender. 08-09, 22-9, 3-11 en 

17-11.  Data die over zijn, zijn beschikbaar voor organiserende KCs. Commissie stelt de 

wedstrijd data vast. Nu rooster met elke 2 weken een wedstrijd. Steeds op zondag. 

Wedstrijden kunnen eventueel ook op zaterdag. Sjoerd: waarom geen wedstrijden tussen 

NK en september. Vorig jaar hebben we 4 extra data beschikbaar gemaakt, niemand 

heeft hiervoor ingeschreven. Verzoek voor wedstrijd 2 maanden tevoren aanvragen. Had 

Sjoerd eerder aangevraagd voor de Avondwedstrijd, later officiële wedstrijd gevraagd, 

was te kort dag. We zien de aanvragen tegemoet. In het systeem laten we de KMs niet 

meer zien, terwijl het officieel wel moet. Edwin: commissie bepaalde de selectie-

wedstrijden. Nu besloten dat alle wedstrijden selectiewedstrijden worden. Maar 

deelnemers gaan selecteren op KM. Michèle: Dat doe je in de show, en bij Agility ook. 

Wordt dus aangepast zodat de KM weer zichtbaar zijn.  

Vraag Michèle. Vaststellen datum secretariatendag 2025. 

2 februari 2025, 13:00, plaats nader bekend gemaakt. Komt ook in kalender 

Tips en tops 

Er komt een vraag over de notulen van de vergadering van vorig jaar. Notulen van 

vergadering bijvoegen. Was gebeurd. Secretariaten van de KCs moeten ze doorsturen. Staat 

ook op de site van  FCI Obedience. 

Vraag: Waarom startlicenties van januari tot 31 december en wedstrijdseizoen van 

september tot september. Heeft te maken met financiële jaarafsluiting van de RvB. 

Marjolein: Staat de cie open om een dag te sparren over hoe we de sport verder kunnen 

krijgen.  Goed plan, we gaan een middag plannen.  

Wat zijn de regels over de WK selectie eisen tijdens het seizoen. Nu 2 x NK lopen. Volgens 

Marjolein worden de regels aangepast tijdens het wedstrijdseizoen. Op website een stuk 

geschreven dat de inrichting van het NK 2024 volgt, daar is een enquête over gehouden bij 

de wedstrijdlopers van het afgelopen NK. Veel mensen willen liever de tweede wedstrijd op 

het NK facultatief, die mogelijkheid was er niet. 2 x lopen is voor sommige honden teveel. Bv 

Marjolein. Gewoon voor NK voor optie keuze wedstrijd open houden. Michèle: reglementen 

horen thuis op de sporten site. Discussie over NK opzet hier niet gepast. 

Bij wijzigingen in een reglement voortaan een beleidstukje schrijven.  

Marloes: Is het een idee een klankbordgroepje te hebben uit wedstrijdlopers. Dew gaat als 

communicatiemedewerker in de commissie. We nemen dit idee mee. 

. 



 

 

Sjoerd: het meten van honden. Op wedstrijd heeft hij de vraag gehad dat er meetlijsten 

geprint moeten worden. Wist hij niets van, keurlijsten lagen door elkaar. We hebben een 

meetreglement concept. Moet nog gecommuniceerd. Michèle: Er moeten 2 metingen komen 

door 2 verschillende KMs. Heeft alles met het nieuwe systeem te maken. Elke hond moet 

gemeten, kan ook in catalogus worden vermeld. Staat niet in de handleiding secretariaten. 

Wordt aangepast. 

Ton bedankt iedereen voor zijn/haar inzet en bijdragen en sluit de vergadering. Speciale dank 

aan de KC Rotterdam voor het beschikbaar stellen van de vergaderlocatie op korte termijn. 

 

 


